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På pingsten i år anordna-
des en 3-dagars tävling i 
Tyskland i gränstrakten 
mot Tjeckien. Centralorten 
var i Schmiedeberg, en 
liten pittoresk by ca 30 km 
söder om Dresden. Naturen 
kring Schmiedeberg är 
mycket naturskön och stor-
slagen. Trakten är mycket 
bergig med långa dalgång-
ar och vägarna är som 
ormar som slingrar sig upp 
längs bergssidorna. För 
något år sedan hade det 
varit en ordentlig över-
svämning i dalgången som 
hade spolat bort både järn-
vägen och vägarna. Även 
nu kunde man se sviterna 
efter översvämningen. 
Nära Schmiedeberg finns 
en stor bob-bana som jag 
passade på att ta en titt på. 
Här har det körts en hel 
del världscup-tävlingar 
tidigare och det är mäktigt 
att se en bana med egna 
ögon. 

Tävlingen började på lör-
dagens eftermiddag för att 
långväga gäster skulle få 
en chans att hinna dit och 
för mig som körde från 
Vilnius via Polen på knagg-
liga överfulla vägar var 
det skönt med sovmorgon 
även om jag kom redan 
på fredagskvällen till 
Dresden. På plats var för 
övrigt många svenskar 
som kommit dit då både 
Peo Bengtsson och en 
annan arrangör ordnade 
ol-resa till den här tävlingen.

Första dagens orientering 
avgjordes i kortdistans på 
ett litet kartutsnitt, uppe på 
berget. Så denna dag var 
kuperingen acceptabel. 
Men det skulle bli värre. 
Skogen var öppen bokskog 
med inslag av gran här 
och var och med en hel 
del sten och klippblock. I 
klassen H21 elit som jag 
sprang i, gick banan i en 
spiral så det gällde att hålla 
tungan rätt i mun för att 

inte springa till fel kontroll. 
För övrigt verkade som 
att arrangörerna hade fått 
för sig att det var micro-
orientering för det fanns 
massvis med kontroller 
nästan intill varandra på 
banan vid liknande punkter. 
Jag hade en punkthöjd 
jämte flera andra och tro 
det eller ej men det fanns 
minst fem kontroller, som 
jag såg innan jag hittade 
min på tredje försöket. 
Solen var på gott humör 
denna dag och sken över 
tävlingen och temperatu-
ren var behaglig. Jag fick 
en mittenplacering denna 
första dag, ca 4 min efter 
segraren.

Andra dagen var inte alls 
lika skön som första. 
Vädret var riktigt kallt, ner 
emot tre grader och jag 
som bara hade mestadels 
sommarkläder med mig 
fick ett kallt mottagande. 
Denna dag var det lång-
distans och som oftast med 
långdistanserna i Tyskland 
så bygger de på att hitta 
bästa vägvalen att springa 
runt de värsta höjdtop-
parna. Jag gillar inte så 
mycket denna typ av orien-
tering utan gillar att springa 
och orientera längs sträck-
et. Det blev ingen succé 
för mig denna gång utan 
jag slutade 10 min efter 
segraren med en ganska 
dålig placering och rejält 
trött efter allt klättrande 
(12,1 km och 540 hm).

Tredje dagen hade samma 
TC som andra dagen och 
banorna var med förkor-
tad banlängd. Vädret var 
lika kallt som dagen innan 
och benen mina var rejält 
trötta. Nu var det jaktstart 
och jag var ca 10 min efter 
täten. Jag gjorde ett stabilt 
lopp och klättrade i placer-
ingar. Tyvärr för min  del 
så missade jag tredjeplat-
sen med en hårsmån till 
en kille som följde mig  

stora delar av banan men 
som var piggare i de sista 
backarna mindre än en 
kilometer kvar till mål. 

Efter lite fika på tävlings-
platsen och dusch på 
hotellet så gick färden till 
Sverige via Danmark och 
Öresundsbron innan jag 
var hemma sent på mån-
dagskvällen i Sölvesborg.

Elitklassen var ganska 
tunn denna gång och vi 
var bara ungefär 10  löpare 
vilket jag tycker är en be-
svikelse. De som var med 
var inte heller av yttersta 
eliten. Jag hörde av andra 
att det berodde på att täv-
lingen låg fel i tiden för 
uppladdningen inför andra 
viktigare arrangemang. 
Och inte var det så inter-
nationellt i elitklassen 
heller. Terrängen på andra 
och tredje dagen var också 
lite av en besvikelse, då 
området är så fint i övrigt 
men där kartan fanns var 
skogen ganska risig. 
Bergsområdet mellan 
Tjeckien och Tyskland är 
dock väl värt ett besök.

 Patrik G

Internationella 3-dagars-OL
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Lådstafetten avgjordes 
på fyra sträckor med 
olika längd och svårig-
het. Slumpen  avgjorde 
vilken lagsammansätt-
ningen blev eftersom 
kartorna med namnen 
på, låg huller om buller 
i en låda. Från den lådan 
plockade inkommande 
löpare valfri karta och 
läste upp namnet på 
den som skulle springa 
ut.
 Klockan 10 gick 
starten och det var 23 
löpare som stack iväg. 
Snabbast av dessa var 
Henrik Ortman, som 
ryckte ifrån övriga och 
kunde växla ut till Jacob 
Ahlström.
 Jacob höll ledningen 
och skickade ut farfar 
Lars Ahlström. Även 
Lars höll nerverna under 
kontroll och växlade 

Jacob växlade till farfar 
i lådstafetten
Tisdagen den 6:e juni samlades ett 100-tal VSOK:are 
och Vandrarringare vid Vandrarringens klubbstuga vid 
Fiskkraken. 
Lådstafett, miniknat och grillning stod på programmet 
och orienterare i alla åldrar hade lockats dit.

som ledare och skicka-
de ut Karin Andersson 
på sista sträckan.
 Det  blev ingen lätt 
match för Karin, för strax 
efter kom Ida Greijer 
och växlade över till  
Mats Thulin. Några 
minuter senare växlade 
även Carolina Mikaels-
dotter till Martin Juhlin. 
Det blev en spännande 
avslutning. Skulle Karin 
hålla undan för grabb-
barna? 
 Efter ”lite” bommar 
från alla lagen, var 
Martin den som var star-
kast och kunde springa 
i mål som segrare, ca. 
en minut före Mats. 
Karin spänstade i mål 
som 3:e lag.
 I det segrande laget 
sprang Kuno Österlund, 
Hanna Urby, Carolina 
Mikaelsdotter och 

Martin Juhlin.
 Bakom dessa var det 
stenhårda dueller. Sista-
sträckslöparna såg ut 
som kalvar på grönbete. 
Så fort det kom in någon 
på tredje sträckan, ru-
sade de väntande fram 
till växlingen för att för-
hoppningsvis få springa 
ut.
 Efter bra kämparin-
satser av alla, kunde vi 
arrangörer (Lennart Ö, 
Mikael U, Andreas E , 
Robert P och Inger G) 
räkna in 92 löpare som 
sprungit. Jättekul att så 
många ställde 
upp!
 Resultaten fi nns på 
hemsidan och i Orien-
talen.
 Efter stafetten fanns 
det möjlighet att grilla 
och basta. Några tuff-
ingar vågade även svalka 
sig i det 15 gradiga 
vattnet.
 Dagen avslutades 
med prisutdelning och 
nationalsång.

Det blev en lyckad 
klubbdag och förhopp-
ningsvis gör vi om den 
nästa år.
(Lennart Öberg har en 
kvarglömd sportjacka, så är 
det något du känner igen, så 
hör av dig till honom).

       Inger och Madde.
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Den 16-17 september 
arrangerar VSOK en två-
dagars tävling i Tillberga 
på en nyritad karta. 
 På lördagen blir det 
långdistans och på söndag 
medeldistans. Läget just 
nu är att ett antal huvud-
funktionärer är rekryterade 
men vi saknar fortfarande 
en del vitala poster.  
 Följande poster är inte 
besatta:
  -tävlingsledare
  -startchef
  -tävlingssekreterare
  -speaker och några 

mindre poster. 
 Arrangemanget drivs 
just nu av tekniska. Vi be-
höver hjälp med att hitta 
personer som är villiga att 
ta åt sig någon uppgift. 
 Hör av er till Per 
”BABBE” Sundström 
eller Magnus Larsson om 
ni kan tänka er att ställa 
upp. För att ytterligare 
förstärka så behöver vi 
verkligen hjälp från er 
medlemmar.

”BABBE”

Vilken funktionärspost 
har du i VSOK?
 - Jag är ledarmot i Ung-
domskommitén.

Lena Carlsson

Vilka funktionärsuppdrag 
har du?
 - Har hand om maten 
på 10-mila. Beställer bus-
sar och logi på olika ung-
domskavlar. Administre-
rar föräldratrofén, som är 
en serie tävlingar för ung-
dommarna där ett eftertr-
aktat vandringspris är en 
stor dalahäst. Det är 8 täv-
lingar och 6 räknas för 
sammanlagda resultatet. 

När började du i kubben?
 - Jag började som med-
följande förälder till Sofi a 
för ca. 8-9 år sedan.

 Vad gör Du just nu? 
 - Har beställt logi till 
daladubbeln. Vi skall bo 
på Grand Hotell i Falun.

 Vilka förädringar och 
förbättringar kan Du se?
 - Det har nyligen 
startats en markagrupp 
med Lena Jakobsson, 
Ann Johansson, Björn 
Ekholm och mig. Där 
skall vi samordna inköp 
inför olika arrangemang.

 Egen tävlingsverksam-
het?
 - Nej, inte än. Jag 
nöjer mig med att hjälpa 
till som funktionär.

Jukola mer än bara orientering

Resan till Finland i mitten 
av juni rymde inte bara 
kontrolltagning i skogen, 
utan det fanns också chans 
till Äventyrsbad och 
Båtparty.
 För att dock ta det från 
början.
 Sportsligt gjorde VSOK 
som klubb kanske inte 
sin bästa kavleresa genom 
tiderna, säger Per Anders-
son som är ansvarig för 
damlagen. I nästa sekund 
säger han dock att alla de 
tre damlagen i år gjorde 

bra ifrån sig.
 - Vi hade ju trots allt 
lite sjukdomar i lagen så 
vi nådde inte ända fram. 
 Han lyfter gärna fram 
några extra bra insatser 
som tex Therese Rosen-
dahls, Alva Ohlsson och 
Eva Lindström första 
sträckor samt Karin Ande-
rsson andra sträcka i första 
laget.
 Anders Österlund som 
sprang tredje sträckan 
håller med Per att herrarnas 
första lag borde haft en 

något bättre placering. 
De blev till slut 55a. 
 - Okej vi var bättre än 
förra året men lite bättre 
än 55a hade vi uppställ-
ning till.

Nu är dock Jukola inte 
bara orientering utan det 
handlar också om gott 
sällskap och en annorlunda 
händelse, säger Per 
Andersson.
 - I år hade vi till att 
börja med en buss som 
fungerade, till skillnad 

från förra året då bussen 
stannade stup i ett och med 
en kylanläggning som var 
paj.
 Per fortsätter med att 
hylla de som hade ordnat 
resan.
 - Idén med att åka till 
äventyrsbadet strax utan-
för Åbo efter tävlingen 
var verkligen en hit. Han 
menar att badet funkade 
bra för alla, unga som 
gamla.
 Den sista och hårdaste 
sträckan på Jukolaresan 
brukar dock vara båtresan 
tillbaka till Sverige, säger 
Per Andersson.
 Segern i år tycker han 
gick till tjejerna i tredje 
laget, eller som han kallar 
dem: ”Gum-laget”.
 - Visst, dom får helt 
klart en välförtjänst guld-
medalj för den sista sträck-
an på båten. Per säger att 
guldmedaljörerna verkli-
gen ägde dansgolvet.

Terje L



VLT loppet
Årets VLT-lopp badade i 
sol och både deltagare, 
publik och arrangörer 
njöt i fulla drag. Ett mycket 
populärt besök gjorde 

katten Klös som tog 
barnen i hand och även 
sprang lite. Men pälsvär-
men hindrade Klös från 
att springa varvet runt.

 Hur har de senaste dag-
arna varit, efter avslutat 
bravad i Hälsingland och 
O-ringen? 
– Tack bra. Har faktiskt 
varit lite lättare förkyld de 
senaste dagarna, så jag har 
mest tagit det lugnt. Gjorde 
inte så mycket efter allt 
tävlande på slutet.

Du har haft en formidabel 
vår och sommar i år resul-
tatmässigt. Skulle du vilja 
kalla det ett genombrott? 
– Ja, jag är nästan lite för-
vånad själv att det har gått 
så bra. Har blivit kallad 
för ”genombrottsmattias” 
de senaste dagarna, men 
det är väl ett smeknamn 
som är ganska kul.

Om man tittar på de sena-
ste månadernas resultat. 
6:e plats på Elitserietäv-
lingen i Alfta under Kristi 
Himmelfärds-helgen, 7:a 
på VM-testernas lång dis-
tans, en övertygande seger 
i Eskilstuna Weekend för 
ett par veckor sedan, och 
nu senast 5:a på O-ringen 
i huvudklassen. Impone-

rande. Har du ändrat 
något speciellt i träning 
eller upplägg inför den 
här säsongen? 
– Nej, inget speciellt. Har 
tränat på målmedvetet und-
er lång tid. Under vintern 
körde jag faktiskt en hel 
del alternativträning, då 
jag hade problem med ett 
så kallat ”löparknä”. Fast 
det gjorde nästan att det 
blev mer mängd. Skidor 
gick nämligen bra, och det 
är ju lättare att åka skidor 
långt än att springa mot-
svarande tid. Nu på slutet 
har jag tack och lov inte 
känt något i knäet och det 
har blivit mycket oriente-
ring och framförallt 
löpning.

Du har ju visat att du är 
bra på slätlöpning också! 
4:a på terräng-SM tidig-
are i vår, visserligen i M22, 
men med hårt motstånd. 
– Ja, jag springer en hel 
del terränglopp och en 
del friidrott. Fast jag ser 
det mer som ett medel att 
bli bra i orientering, och 
friidrotten i sig är inget 

Det är slutet av Juli. Högsommarvärmen håller ett fast grepp om i 
stort sett hela Sverige, och det är bara en dryg vecka sedan en av 
de ”hetaste” VSOK:arna avslutade O-ringens superelitklass med 
en formidabel femteplats. Jag träffar Mattias, nyss hemkommen 
från några dagars avkopplande vistelse i Roslagen.

jag prioriterar högt. Skall 
föresten springa 2000 m 
hinder på SM senare i 
höst. Skall bli skoj.

När du inte tränar 
Mattias vad gör du då? 
– Ja, jag gillar att vara 
aktiv, att röra på mig och 
vara ute i naturen. Pluggar 
också, i Uppsala, energi-
system heter det. Det är 
en civilingenjörsutbild-
ning, som jag har ett par 
år kvar på. Läser som sagt 
i Uppsala, och det är en av 
anledningarna att jag inte 
ses så mycket i Orien-
talen, tyvärr.

Vi tackar Mattias för den-
na pratstund och önskar 
honom all välgång i höst-
ens tävlingar, med en för-
hoppning om en framskju-
ten placering på någon 
SM-diciplin, eller varför 
inte en landslagsdebut på 
någon till hösten stund-
ande landskamp. Och 
varför inte hoppas på en 
plats i truppen till VM i 
Ukraina nästa år!

 Magnus Ö

Mattias

Årets femdagars var för-
lagd till Mohed ca.15 km 
från Söderhamn.  
 Det marknadsfördes 
som det nära och samman-
hållna arrangemanget, och 
det stämde bra. På den här 
platsen hade man central-
orten redan för 25 år sedan 
(-1981), men då låg etapp-
erna några mil åt olika håll. 
Alla åkte egen bil till etapp-
erna och det blev stora trafik-
stockningar, eftersom man 
inte hade infört bussningar 
ännu. 
 I år låg alla etapperna 
på gångavstånd, även om 
många cyklade till de två 
etapperna som låg i Kyrkbyn, 
ca. 1800 m från campingen. 
 VSOK campade i ena 
kanten på det enorma flyg-
fältet. Försäljningarna, 
kansliet och restauranger 
låg i ena hörnet. De två för-
sta och den sista etappen 
hade TC i startbanans 
förlängning. 
 Så många som 97 st 

VSOK´are var anmälda 
och de allra flesta genom-
förde alla fem etapperna 
med varierande resultat. Vi 
fick vänta till fjärde etappen 
för att få någon etappseger, 
men då blev det hela fyra 
stycken: Therese Rosen-
dahl D18L, Lennart Öberg 
H75, Roland Svenman 
H70M och Jacob Ahlström 
H11. 
 Mattias Millinger i sup-
erelitklassen var förstås 
enormt övertygande bland 
de VM-uttagna löparna 
 Speciellt spännande var 
det att följa Sprintloppet 
inne i Söderhamn, som var 
andra etappen av supereli-
tens tre. Mattias låg tvåa 
efter den inledande etappen, 

som David Andersson 
vunnit. Löparna sprang med 
start från ett podium på Köp-
mantorget över ån och upp 
på Östra berget till det torn, 
som är symbol för Söder-
hamn och heter Oskarsborg. 
Därifrån var det närbilder 
vid kontrollen på storbild-
skärmen på torget. Det gick 
även att se dem ”live” från 
torget. Martin Johansson, 
Mora gick ut bland de första, 
eftersom han stämplat fel 
på första etappen, och han 
ledde länge, tills de allra 
sista startade. Mattias gick 
ut näst sist och kom in på 
delad tredje plats, bara slag-
en av David Andersson som 
vann och Martin Johannson 

Oringen i Mohed
Hälsingland

som till slut kom två. En 
formidabel prestation!!! 
 Mattias deltog även i 
Vasaloppsklassen över 10 
km på torsdagen, där han 
kom 10:a, fyra minuter efter 
Martin Johansson. Årets 
O-ring samarbetade med 
Vasaloppet, för att locka fler 
till orienteringssporten. 
Vasaloppsklassen hade 
mycket lätt orientering och 
gemensam start, så det blev 
häng för de som orkade. 
 Man kunde även se 
riktig skidåkning på snö, i 
forma av Segersta Ski Open. 
Billan och Erik Östlund 
hade lagt ut en ca 400 m 
lång slinga runt hembygds-
gården i Segersta, där några 

av dagens och gårdagens 
skidstjärnor åkte runt. Lag-
tävling mellan Sverige, 
Norge, Hälsingland och O-
ringen. Det skulle vara tre 
herrar och en dam i varje 
lag. Norge vann både lag 
och individuellt. 
 Sammanfattningsvis 
var det ett varmt, dammigt 
och soligt femdagars med 
goda prestationer av både 
ung och gammal. Närmast 
totalseger i sin klass (dvs. 
2:a) kom ung: Andreas 
Sundström H10 och 
gammal: Tage Johansson 
H85.

 / Christina Gohde


